
Generalforsamling i Holmen Vandløbslav
10. marts 2024 kl. 10.00
Svallerup Forsamlingshus, Svallerup Landevej 19, 4400 Kalundborg

Referat:
Formand Jørn Jørgensen bød velkommen til generalforsamlingen, hvor ca. 120
var mødt op. Kalundborg Kommune var inviteret, men havde meddelt, at de ikke
havde mulighed for at deltage.

1. Valg af dirigent
Formanden foreslog Jørgen Johansen som dirigent og han modtog valget,
hvorefter han konstaterede, at generalforsamlingen var indkaldt i henhold til
vedtægterne.

2. Valg af referent og stemmetællere
Gerda Nielsen og Niels Helge blev valgt som stemmetællere og Hans Jørgen
Nielsen som referent

3. Bestyrelsens beretning, herunder status på pumpeløsning
Formanden gennemgik årets aktiviteter (vedhæftet referatet som bilag) og
refererede blandt også til planchen “Niveaumålinger - vandstandsloggeren
målinger 06-04-2018 til 27-02-2024”, hvoraf det fremgår at Kalundborg
Kommunes pumpeprojekt vil hæve vandstanden til 0,35 sommeren og 0,55 om
vinteren. (planchen vedhæftes referatet som bilag)

Herefter fremkom en lang række kommentarer og synspunkter fra de fremmødte
- her kan nævnes:
konsekvensberegning hvis kvoten sættes op - konsekvenser, hvis kommunens
forslag godkendes - forsikringssituationen - utilfredshed med dækningen i
medierne - Holmen løser ikke problemet alene - skal vi sende en samlet
skrivelse til kommunen - det kniber med at få svar fra kommunen - opfordring til
at man talte med sine naboer og opfordre til at flere melder sig ind i vandlavet -
sammen bliver vi stærkere.

Efter en god drøftelse af de mange kommentarer blev bestyrelsens beretning
godkendt.

4. Forelæggelse af revideret regnskab til godkendelse
Kassereren gennemgik regnskabet, der derefter blev godkendt.

5. Forelæggelse af budget og fastsættelse af kontingent
Kasseren gennemgik budgettet. I lyset af at der er kommet flere medlemmer i
vandlavet blev kontingentet fastholdt på nuværende niveau.



6. Enghavens Entreprenør og kloakmester
Indlæg om løsninger af afvandingsproblemer i området
Niels Kæmpe fra firmaet holdt et indlæg om mulige løsninger på
afvandingsproblemerne.

Kæmpe orienterede om problematikkerne - både i forhold til kommunen og i
forhold til at vandet skal sendes i Holmen.

Endvidere kom han ind på problematikken med det højtstående grundvand.

Holmens problem må løses først, herefter kunne man etablere dræning af
regnvand fra de enkelte parceller til Holmen.

Kæmpe mente at en kloakeringsløsning på langt sigt ville være den bedste
løsning, fordi man her kan separere kloakvandet fra, så hverken Holmen eller
grundvandet vil blive belastet af evt. forurening, men Holmen må løses først, så
vandet kan føres væk den vej.

Adskillige i forsamlingen udtrykte stor tak til Kæmpe’s firma for indsatsen i den
nuværende situation.

7. Indkomne forslag
Der var ikke indkommet forslag

8. Spørgsmål og dialog om fremtidige tiltag til sikring og
forbedring af afvanding
Blev drøftet i forbindelse med de øvrige punkter på dagsordenen

9. Valg af bestyrelse og suppleanter
Til bestyrelsen: Niels Regnersgaard valgt

Troels Andersen valgt
Suppleanter: Ebbe Nørtved valgt

Steen Bjarløv valgt
Revisorer: Gerda Nielsen valgt

Svend Åge Bjerg valgt
Revisorsuppleant: Birgit Sloth,

Solkrogen 10
(hjemadresse
Årbygade 30, Kalundborg valgt

10. Eventuelt
Intet

Formanden takkede for det store fremmøde og en god generalforsamling, der
blev afviklet i god ro og orden.

Således opfattet af referenten.


